
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. september 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1796 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res.  Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1796:  

”Hvad er ministerens holdning til Alzheimerforeningens forslag om et paradigme-

skifte på plejehjemsområdet?” 

 

Svar: 

 

På ældreområdet har vi de sidste måneder oplevet nogle fuldstændig uacceptable og 

hjerteskærende sager. Sagerne udspringer af flere forskellige forhold, og det er for-

hold, som ikke er opstået fra den ene dag til den anden.  

 

Det er sager, som er med til at vise, at der er behov for, at vi sætter en ny retning for 

ældreområdet. Samtidig står vi over for en demografisk udfordring, da der heldigvis 

bliver flere og flere ældre i de kommende år. Jeg er derfor helt enig i, at der er behov 

for, at vi tænker nyt på ældreområdet. Ældretopmødet har været med til at sætte 

gang i den nødvendige debat og give pejlinger om, hvor skoen trykker og mulige veje 

at gå.  
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